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Megépül 
a gyorsétterem, 
csak később 
MUNKATÁRSUNKTÓL 
Régészeti föltárás előzte meg a tervezett 
építkezést, mint rendesen. Csak ezúttal 
a szegedi Makkosházi körúton különö-
sen figyelmesen dolgoztak a régészek, 
hiszen a szomszédos telken korábban 
fölépült gyógyszertári központ helyén 
szarmata temetőt találtak. Mint ismert, 
a feltárási munkát a befektetőnek kell 
állnia - az előzetesen számított egy-két 
milliós helyett tízmilbós nagyságrendre 
emelkedett a befektető szegedi projekt-
cégének költsége. A muzeológusok feb-
ruár közepén végeztek, május legvégén 
járt le a fizetési határidő. 

Amikor munkatársunknak június 
legelején föltűnt, hogy a Makkosházi 
körúton nem építkeznek, viszont ott 
tátong az ásatások nyomán maradt ha-
talmas gödör, megkérdezte a múzeu-
mot, melynek gazdasági igazgatója, 
Farkas József elmondta, a régészek 
még nincsenek kifizetve. Kérdezte ter-
mészetesen a befektető képviselőjét is: 
Gyalog Zsolt elismerte a tartozást, és 
azt is elmondta, a befektető kivár a vi-
lágválság miatt, talán fél évet csúsz-
nak, de a Burger King biztosan fölépül. 
Június 4-én megjelent lapunkban a té-
máról szóló cikk, amelyben úgy sike-
rült csoportosítani a fönti tényeket, 
hogy az lett a látszat: a kifizetetlen ré-
gészszámla miatt csúszik a gyorsétte-
rem építése, és nem a befektető tuda-
tos elhatározásából. Ráadásul össze-
sen mindössze két munkanap telt el a 
fizetési határidő és a cikk megjelenése 
között - a projektcég képviselője alig-
hanem joggal lett haragos, amikor azt 
látta a címlapunkon, hogy „Gödörbe 
csúszott a gyorsétterem-építés". 

- Egészen biztos, hogy a Burger King 
fölépül, csak - megismétlem - pár hó-
nappal később, mint eredetileg tervez-
tük. Ennek a késésnek pedig semmi kö-
ze a régészeti feltáráshoz. A múzeum-
mal jó viszonyban és folyamatos tárgya-
lásban vagyunk, képviselői nem kétel-
kednek bqnne, hogy cégünk kifizeti a 
feltárás összes költségét - szögezte le 
tegnap Gyalog Zsolt. Kérdésünkre Med-
gyesiKonstantin, a szegedi múzeum saj-
tószóvivője megerősítette, hogy mint-
egy 5 milliós követelésükről tárgyalnak. 
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KONFERENCIA A KÖZBESZERZÉSRŐL 
A Transparency International Magyaror-
szág, a Német-Magyar Ipari és Kereske-
delmi Kamara, valamint a Dél-alföldi 
Regionábs Fejlesztési Tanács Hogyan 
növelhetjük a közbeszerzések haté-
konyságát, átláthatóságát? címmel regi-
onábs konferenciát rendez csütörtökön 
délelőtt 10 órai kezdettel. A helyszín a 
kereskedelmi és iparkamara székháza. 

FALUDY-DÍJAS HALLGATÓ 
Lázár Bence András, a Szegedi Tudo-
mányegyetem Altalános Orvosi Kará-
nak hallgatója kapta az idén az egye-
tem Faludy-díját. Faludy György még 
a kilencvenes évek elején alapított el-
ismerést a Szegeden tanuló fiatal írók-
nak. A díjat ma 15 órakor adják át az 
SZTE József Attila Tanulmányi és In-
formációs Központban. 

KÖZEL 100 MŰTÉT A RÉGIÓS VÉRBŐL 
összesen 1105-en adták vért az ÓVSZ 
Szegedi Regionábs Vérellátó Központ és 
a Magyar Vöröskereszt szervezésében 
májusban. A legtöbben - 60-an - Ásott-
halmon jelentkeztek donornak, máso-
dik helyre - 54 véradóval - a József Atti-
la Tanulmányi és Információs Központ, 
harmadikra - 44 fővel - Rúzsa került. 
Sokan adtak vért az SZTE Juhász Gyula 
Főiskolai Kar sportnapján, a Csongrád 
Megyei Bíróságon, a Karolina-gimnázi-
umban, a Szegedi Paprika Fűszer- és 
Konzervgyártó Zrt.-nél, a SZKT-nál, a 
szegedi polgármesteri hivatalban, az 
Égáz-Dégáz Gázszolgáltató Zrt.-nél, a 
Toyota M-Max-nál, a Weöres Sándor 
Altalános Iskolában, a szegedi gumi-
gyárban valamint Kübekházán, Üllé-
sen és Tiszaszigeten is. 

A Csongrád megyei kepviselok 
t á m o g a t t á k a főbírójelöltet? 
Csongrád megyén nem múlt a Leg-
felsőbb Bíróság elnökének megvá-
lasztása. A1A megyei országgyűlési 
képviselő közül 8-an azt állítják, 
hogy igennel szavaztak, további két 
képviselő célzott rá, hogy támogatta 
Baka Andrást. 

GONDA ZSUZSANNA 
Negyedszerre sem sikerült főbírót vá-
lasztani a parlamentnek, annak elle-
nére, hogy Baka Andrást elvileg a Fi-
desz és az MSZP is támogatta. A jelölt 
184 támogató szavazatot kapott, 
108-an ellene szavaztak, 54 szavazat 
érvénytelen volt. A két nagy párt egy-
mást vádolja hazugsággal. 

Úgy tűnik: Csongrád megyén nem 
múlt a Legfelsőbb Bíróság elnökének 

I GÉCZI: A FIDESZ „HOMOGÉN DEMOK-
RÁCIÁT" AKAR Fotó: Karnok Csaba 

LAZAR: AZ MSZP AZ ALKOTMÁNYOS 
RENDET VESZÉLYEZTETI Fotó: Segesvári Csaba 

megválasztása. A14 megyei országgyű-
lési képviselő közül 8-an azt állítják, 
hogy igennel szavaztak hétfőn: Lázár 
János, Nógrádi Zoltán, Farkas Sándor 
fideszes, Újhelyi István, Kozma József, 
Búzás Péter, Szirbik Imre, Bedő Tamás 
szocialista képviselők. Négyen nem 
árulták el, hogyan voksoltak. Sándor 
Klára (SZDSZ) azt mondta, „titkosan 
szavazott". Nem mondott egyértelmű 
igent vagy nemet Géczi József (MSZP) 
és Vincze László (Fidesz) sem, de céloz-
tak rá, hogy támogatták a jelöltet. Bodó 
Imre (Fidesz) közölte: meg kellett volna 
szavazni a jelöltet, de nem árulta el, 
hogy ő hogyan szavazott. Nagy Sándor 
(Fidesz) egyáltalán nem volt hajlandó 
ebben a témában megszólalni, Botka 
László (MSZP) pedig egy előre egyezte-
tett interjú miatt nem vett részt a szava-
záson, de azt mondta, igennel szava-
zott volna. 

Ami a sok igenen kívül közös, szin-
te minden megyei honatya aggódik a 
jogbiztonságért. „Álságos, hazug" a 
Fidesz magatartása Újhelyi István sze-
rint, hiszen az ellenzéki párt volt az, 
amelyik nem járult hozzá a szocialis-
ták által javasolt név szerinti szava-
záshoz. Az igazságszolgáltatás a politi-
ka örvényébe került - reagált Nógrádi 
Zoltán, aki méltatlannak érzi a helyze-
tet. Géczi József lcözölte: az MSZP 
nincs abban a helyzetben, hogy az 
emberek kapásból elhiggyenek neki 
mindent, a Fidesz viszont igen. Ahogy 
több más szocialista képviselő, úgy 
gondolja: a Fidesz 2010-ben kétharma-
dos többséggel ki akarja választani a 
köztársasági elnököt, általa a főbírót 
is, így „homogén demokráciát" akar 
létrehozni. Úgy fogalmazott: a Fidesz 
„felmosórongyot" csinált a szocialis-
tákból, Baka Andrásból és Sólyom 

SÓLYOM LÁSZLÓ KÖZTÁRSASÁGI ELN0K KITART JELÖLTJE, BAKA ANDRAS MELLETT. 
MOST MÁR CSAK AZ A KÉRDÉS, MELYIK NAPON NYOMHATJÁK MEG ÚJRA AZ IGEN GOM-
BOT A CSONGRÁD MEGYEI KÉPVISELŐK Fotó: MTI/Beliczay László 

Újra Bakát jelölte az államfő 
Ismét Baka A n d r á s t jelölte S ó l y o m László á l l a m f ő a Legfelsőbb Bíróság e l n ö k é n e k 
- tájékoztatta t e g n a p este az M T I - t a Köztársasági Elnöki H i v a t a l . A k ö z l e m é n y 
e m l é k e z t e t arra: a két n a g y p a r l a m e n t i frakció n y i l v á n o s a n t á m o g a t á s á r ó l 
biztosította Baka A n d r á s t - a k i n e k a megválasztását az Országos 
Igazságszolgáltatási Tanács is t á m o g a t t a - , a jelölt a z o n b a n a hétfői s z a v a z á s o n 
mégsem kapta m e g a szükséges t ö b b s é g e t . „ E z m e g r e n d í t e t t e a p a r l a m e n t 
s z a v a h i h e t ő s é g é t , és ezzel az á l l a m s z e r v e z e t d e m o k r a t i k u s m ű k ö d é s e sérült. 
A z á l l a m f ő szerint csak a n y i l a t k o z a t o k k a l ö s s z h a n g b a n lévő szavazás képes 
orvosolni e z t a sérülést" - o l v a s h a t ó a k ö z l e m é n y b e n . 

László lcöztársasági elnöltből, aztán 
feltörölte velük a padlót. 

Lázár János szerint az MSZP negyedik 
alkalommal nem szavazta meg a főbíró-
nak jelölt személyeket (Havasiné Orbán 
Máriát és Baka Andrást is kétszer jelölte 
az államfő), ezzel pedig a szocialisták 
az alkotmányos rendet veszélyeztetik. 

Sándor Klára közölte: az SZDSZ-frakció-
ban mindenki lelkiismerete szerint sza-
vazott, de szerinte a két párt vitájában 
árulkodó, hogy a Fidesz nem támogatta 
a név szerinti szavazást. Kozma József 
szerint a Fidesz színjátékot játszik, 
Vincze szerint már régen meg kellett 
volna választani a főbírót. 

A ROMÁNOK JÖNNEK ÉS MINDENT VISZNEK 

Mihaí magyarul üzletel a nagybanin 
A dorozsmai nagybanin minden ne-
gyedik autó román rendszámú. Nagy 
tételben viszik el a magyar zöldsé-
get, gyümölcsöt, és készpénzben, 
azonnal fizetnek. 

FEKETE KLÁRA 
4300 forintra tartott tegnap délután egy 
láda sárgarépát a zákányszéki Puskás 
Ferenc, Misinek - Mihaí Constantínnalc 
- azonban tíz másodperc elegendő volt 
arra, hogy 4000-re lealkudja az össze-
get. Megállapodtak, egymás kezébe 
csaptaié. Misi - így szóh'tják a magyarok 
- elővette a köteg pénzt a zsebéből, és 
fizetett csaknem az egész fuvarért. 

Közben egy másik román kocsi is 
megállt a homoki portéka mellett. A 
vevő románul kérdezte meg a kor-
mány mögül, hogy mennyibe kerül, 
Puskás pedig magyarul válaszolta: 
4500 forint. Neki miért annyi? - kér-
deztem. - Mert látszik a kocsiján, 
hogy csak 1-2 ládával akar venni -
mondta a zákányszéki termelő. Erről 
az árról indult az alku azoknál is, akik 
a ládából átlátszó zsákba öntötték ki a 
„full" répát, ők ugyanis még a gön-
gyöleget se akarták megfizetni. 

- Misivel jó üzletet kötni, mindig 
megegyezünk, igaz, szeretné a felére le-
alkudni az árat - mondta Puskás Fe-

renc, akit eközben a román vevő követ-
kezetesen Tatának szólított. Misiről lei-
derült, „kis firmája" van Temesváron, 
oda viszi eladni a dorozsmai nagyba-
nin beszerzett csemegét. Mindent visz, 
ami kapható. Egy héten négyszer jön 
át, oda-vissza 270 kilométer az út. Az 
uniós csatlakozás óta jó átjárni, koráb-
ban ugyanis sok volt a papírmunka, a 
szívatásról nem is beszélve: volt, hogy 
23 napot váratták a határon. 

Miért Magyarországon vásárol? Mert 
Romániában „nincs fólia", kevés az 
áru, de - tette hozzá - olcsón kell vásá-
rolnia, hogy el tudja adni. Mivel már 
10-12 éve jár át Szegedre, ő beszél az 

egész piacon a legjobban magyarul, a 
többi román felvásárló csak mutogat, 
és a kézi számológépbe üti be az aján-
latot. Kiderült, a magyarok nem akar-
nak románul tanulni - ezt egy forrás-
kúti barackos is megerősítette. Nevét 
ugyan nem akarta megmondani, de 
szólíthatjuk Pistának - árult el magáról 
némi személyeset a hőség elől a mik-
robusz csomagterébe menekült férfi. 

A gépjárművek felhozatala mellesleg 
arról tanúskodott, hogy a motorizáció-
ban megtörtént a rendszerváltás: míg 
korábban az öreg Daciák voltak több-
ségben, ma alig látni kettőt-hármat. Mi-
si például a régi Transporterét egy 3,5 
tonnás Mercedesre cserélte nemrég. 

Örülnek-e a magyar termelők a ro-
mán felvásárlóknak? Ezt több helyen 
megkérdeztük, de nem azt a választ 
kaptuk, hogy magyar-román, két jó 
barát. Inkább azt észleltük, mint a ku-
tya a macskával, úgy vannak egymás-
sal: az érdekek találkoznak, a vevők 
készpénzben és azonnal fizetnek az 
eladóknak, de nem tombol köztük a 
szerelem. 

A TÉNYEK. A n a g y b a n i n a n a p o n t a 
belépő' 1200 a u t ó b ó l 300 r o m á n -
m o n d t a T ö r ö k n é S z á n t ó Katalin, a 
D o r o z s m a i N a g y b a n i Piac Kft . ü g y -
v e z e t ő j e . Ez a n o n s t o p nyitva t a r -
t á s n a k , a minőségi á r u n a k , v a l a -
m i n t a b u d a p e s t i n é l 1 5 - 3 0 s z á z a -
lékkal a l a c s o n y a b b á r a k n a k k ö -
s z ö n h e t ő . R o m á n i a 20 milliós piaca 
közel v a n , agrárgazdasága f e j l e t -
l e n , a lakosság vásárlóereje v i s z o n t 
n ő t t . 

PUSKÁS FERENC ÉS MIHAÍ CONSTANTIN (JOBBRÓL) JÓ BOLTOT CSINÁLT Fotó: Karnok Csaba 
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